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Beschouwingen op de begroting 2023. 
  
 
 
Geachte voorzitter, collega’s, collegeleden, ambtenaren, leden van de 
griffie en iedereen die deze vergadering volgt of terugkijkt. 
 
 
Bij de beschouwingen vorig jaar sprak ik uit:  
“Laten we naar onze toekomst kijken. Iets wat Meerssen verdient.” 
 
Als fractie vinden wij het dan ook jammer dat in deze begroting, nadat er 
eerst wordt gesproken over het realiseren van ambities, weliswaar nog 
afhankelijk van de revitalisering van de ambtelijke organisatie, meteen 
wordt overgegaan naar onzekere tijden. 
Wij hadden gehoopt dat het accent meer zou worden gelegd op de 
ambities en uitdagingen waar Meerssen voor staat dan op de risico’s.  
 
Enfin, met deze begroting 2023-2026 zien we een gezonde balans 
tussen ambities en de beschikbare middelen.  
Een sluitende begroting in onzekere tijden met zelfs een beetje ruimte 
voor acties en projecten waarvoor nog geen bedragen zijn geclaimd en 
mogelijke tegenvallers.  
 
Als CDA- fractie zien wij nog een aantal uitdagingen voor 2023 en 
verder. Wij noemen er een paar. 
Afhandeling van de waterschade uit 2021, effecten van de 
energietransite, opvang van onze Oekraïners en de mogelijke opvang 
van vluchtelingen.  
 
Verder dient er wat ons betreft het lopende jaar extra aandacht en 
ondersteuning te worden gegeven aan de inwoners, bedrijven en 
verenigingen die het zwaar hebben of nog gaan krijgen.  
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Het CDA staat ervoor dat alle mensen meedoen en ertoe doen, hetgeen 
impliceert dat ze zo nodig worden ondersteund.   
 
Het CDA is blij met de doortastende aanpak van de invulling van de 
vacatures die nu plaatsvindt. 
Eén van onze wensen waar we al vele jaren tijdens de algemene 
beschouwingen aandacht voor hebben gevraagd is nu uitgekomen. 
Het betreft het opvullen van vacatures met jonge, betrokken mensen.  
Voor ons was en is het belangrijk om hen kansen te bieden om hun 
talenten te ontwikkelen, hun ambities waar te maken en ze klaar te 
stomen voor een volgende stap in hun carrière.  
Zo houden we de flow en doorstroming in onze organisatie.   
Wij merken dat er met grote voortvarendheid gewerkt wordt aan het 
streven naar evenwicht tussen jonge en ervaren medewerkers die de rol 
van coach kunnen vervullen. Chapeau! 
 
Voor het CDA geldt niet enkel het vertrouwen van onze inwoners en het 
imago van Meerssen te versterken. 
Nee collega’s, dit zou de uitkomst van ons aller handelen moeten zijn.  
De dingen die wij doen, zowel onze ambtelijke organisatie, college en 
zeker ook wij als gemeenteraad moeten wij doen in dienst van onze 
inwoners, verenigingen en ondernemers.  
Met als resultaat meer betrokkenheid van onze burgers en hieruit 
voortvloeiend tevredenheid over en vertrouwen in de politiek. 
 
 
Ambtenarenapparaat college en gemeenteraad hebben dezelfde 
doelstellingen. Uiteindelijk zijn wij allemaal meewerkende krachten.  
De meningen kunnen verschillen maar uiteindelijk hebben we dezelfde 
doelstellingen.  
Opkomen voor de belangen van onze burgers, ondernemers en 
verenigingen.   
Speciale aandacht vragen wij voor het betrekken van onze jongeren bij 
de politiek in onze gemeente. Hun betrokkenheid mag zich niet alleen 
beperken tot het participeren bij fysieke activiteiten.  
Hun meningen en wensen zijn van wezenlijk belang voor het nemen van 
besluiten.  
Wellicht kan het ontmoeten van jongeren via de digitale snelweg leiden 
tot meer betrokkenheid en een meerwaarde voor het besluit.             
Door betrokkenen intensiever te betrekken bij besluitvorming kan ook bij 
jongeren verder gebouwd worden aan vertrouwen en betrokkenheid.   
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Onlangs heb ik met een jongere gesproken en die gaf aan dat hij nog 
vormen zocht hoe hij bij bijvoorbeeld verenigingen of andere organisaties 
terecht zou kunnen om zijn “creatieve” vaardigheden door te 
ontwikkelen. Omdat deze vraag blijkbaar leeft zijn we blij dat ons 
bestuursakkoord en deze begroting extra mogelijkheden biedt voor 
nieuwe festiviteiten, activiteiten en nieuwe cultuurevenementen en een 
goede samenwerking met de verenigingen waar de jongere uit mijn 
voorbeeld met zijn zoektocht terecht kan.  
 
 
Als organisatie moeten wij blijven werken aan het verlevendigen en 
leefbaar houden van alle kernen binnen onze gemeente.  

• Als CDA vragen wij de portefeuillehouder om met de 
buurtnetwerken een goede overlegstructuur te verwezenlijken en 
hen dusdanig te faciliteren dat zij volwaardig hun steentje kunnen 
bijdragen.  

Maatwerk per buurtnetwerk is van belang daar er overal andere ideeën 
voor de omgeving leven. Buurnetwerken hebben onze waardering.  
Als CDA- fractie constateren wij dat er nog veel kansen liggen om 
effectiever met hen samen te werken.  
 
 
Een belangrijk item voor het CDA is ook de woningbouw en de 
woonvisie. 
De komende jaren is er steeds meer behoefte aan verschillende soorten 
woningen. Senioren blijven, vaak noodgedwongen, langer zelfstandig 
wonen en hebben steeds meer behoefte aan een kleinere woning.  
Wij verzoeken de wethouder bij het overleg met partijen over het 
ontwikkelen van de geplande woningen speciale aandacht te besteden 
aan de ontwikkeling van grondgebonden levensloopbestendige 
woningen voor senioren en startende gezinnen. Ook eigen 
burgerinitiatieven dienen wij positief te ondersteunen. Naar mening van 
het CDA zal deze politiek leiden tot doorstroming en daardoor een 
toename van de inwonersaantallen tot gevolg hebben.  
Wij vragen dan ook aan ons college om de mogelijkheden om voorrang 
te geven aan inwoners of economische gebonden woningzoekenden 
maximaal te benutten. Zie ook onze eerder ingediende en aangenomen 
motie. 
 

• Wij geven het college de suggestie mee om vanuit 
gebiedsontwikkelingen te onderzoeken welke percelen waarvan de 
gemeente eigenaar is bebouwd kunnen worden. Hierover hadden 
wij graag een reactie van de wethouder ontvangen. 



 

CDA - Fractie   Pagina 4 van 6  

Wat betreft het invullen van het voormalige CPO gebied (collectief 
particulier opdrachtgeverschap) Burg. Thijssenlaan in Geulle. 

• Kan de wethouder gebiedsontwikkeling wat dit betreft de stand van 
zaken aangeven. 

  
In 2016 is een eerste overeenkomst gesloten om te komen tot een 
ontwikkeling voor het realiseren van het bouwen van zorgwoningen in 
het gebied In ’t Riet Geulle. 
Tot heden zijn we geen steen opgeschoten.  

• Voorzitter, hierover zullen wij een motie indienen. 
 

Overigens, het CDA heeft al eerder de vraag gesteld hoe het zit met het 
benaderen van eigenaren van leegstaande panden en woningen in de 
bestaande kernen. Dit hebben wij al eerder d.m.v. een door de raad 
aangenomen motie aangegeven. 

• Kan de wethouder aangeven wat de stand van zaken is? 
 

Wij zijn verheugd dat de woonvisie, het gemeentelijk vervoers- en 
verkeersplan en het groenbeleids- en onderhoudsplan op korte termijn 
worden geactualiseerd. Tevens is dit een kritisch punt van de Provincie.  
Wij gaan ervan uit dat hierbij de benodigde kwaliteitsverbeteringen 
worden meegenomen. En dat de nieuwe woonvisie de mogelijkheden 
om in alle kernen te bouwen eenvoudiger maakt.  
 
Wij komen zo ook bij de vraag: Hoe staat het met de uitvoering van de 
eerder door het CDA ingediende en aangenomen motie om te komen tot 
een dementie vriendelijke gemeente.  

• Graag horen hier de stand van zaken van. 
 
 
Voor wat betreft de economie merken wij het volgende op: 
Het CDA is blij dat het college er werk van gaat maken de economische 
pijler te versterken door budget op te nemen om het toerisme (schone 
economie) te bevorderen. 
De fiets en wandelroutes worden toegankelijk en zichtbaar gemaakt via 
knooppuntenroutes. Het CDA juicht dit en de aansluiting bij de 
omringende regionale netwerken toe. Ook is er aandacht voor de 
instandhouding van het cultureel erfgoed, hetgeen wij toejuichen.  
 
 
Wij geven het college de suggestie mee om alle verenigingen van de 
gemeente Meerssen een podium te geven en zo bezoekers (toeristen) 
en inwoners kennis te laten maken met onze lokale cultuur.                   
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Wij zoeken immers naar de cultuurtoerist die grote belangstelling heeft 
voor lokale cultuur, authenticiteit (dus door trouw te zijn en te aan eigen 
karakter) en kwaliteit. Hier past zeker ook ons cultureel erfgoed bij.  
 
Door veranderingen in het koopgedrag van consumenten en niet direct 
door de ondernemers beïnvloedbare factoren, hebben veel winkeliers in 
onze gemeente het zwaar.  
Het is van groot belang dat de retailbranche in onze gemeente vitaal is 
omdat dit van belang is voor onze inwoners maar ook voor het 
aantrekken van bezoekers (zgn. funshoppen). 

• Voorzitter, ook hierover zullen wij een motie indienen. 
 

 
Als CDA zijn wij blij met de vermogenspositie van de gemeente.  
Uit de voorliggende meerjarenbegroting blijkt dat we in 2023 en 2026 
een overschot hebben van ongeveer 1% en in de tussenliggende jaren 
zelfs ongeveer 4% hebben. Wij vinden het dan ook vanzelfsprekend dat 
zowel in de afvalstoffenheffing alsmede de verhoging van de OZB een 
tempering van de lasten voor de burger heeft plaatsgevonden.             
Het voorgestelde versnellen van de revitaliseringsagenda is voor ons 
ook een goed teken.  
 
 
Tot slot hebben wij nog een aantal afsluitende opmerkingen en 
suggesties: 
 
Het afkoppelen van hemelwater is een succes in de gemeente 
Meerssen. Inwoners konden hiervoor een afkoppelsubsidie aanvragen. 
Wij zijn blij dat de lopende aanvragen nog in behandeling zijn genomen.     
• Mogen wij ervan uitgaan dat er indien nodig, extra budget wordt 
         vrijgemaakt om alle lopende aanvragen dit jaar nog te honoreren? 
• Aanvullend vragen wij het college om nog een extra inspanning te  
         verrichten om mensen te stimuleren aanvragen in te dienen om af   
         te koppelen.  
 
Wij zijn verheugd te constateren dat het college af en toe een speciale 
vlag hijst om doelgroepen te ondersteunen, bijv. de Oekraïners.  
Maar vragen ook aandacht voor het dagelijks hijsen van de Meerssense 
vlag ter versterking van de identiteit van de gemeente. 
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In de begroting staan opgenomen een aantal grote investeringen bijv. 
voor een raadszaal, voor zo ver aan deze investeringen geen 
goedgekeurd beleidsplan ten grondslag ligt gaan wij ervan uit dat het 
college alvorens hierover verrijkende verplichtingen aan te gaan 
eventuele plannen vooraf ter goedkeuring voorlegt aan deze raad.  

• Graag hadden wij een reactie/toezegging van de wethouder 
financiën hierover. 

 
VZ. Als gemeente schrijven we geschiedenis want onze gemeente in 
deze samenstelling bestond per 01 januari 40 jaar. 
Helaas geen feest want Meerssen was er bijna geweest. 
 
 
Voorzitter, wij gaan afronden. 
Daarom, onze complimenten voor de betrokken ambtenaren die deze 
begroting hebben opgesteld. 
 
 
 
 
 
CDA-fractie: 
 
Agnes Jonkhout 
Jack Aarts 


